
P r o t o k ó ł  Nr XXXVII 

    sesji rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 28 czerwca 2013 r. w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Szydłów. 
        Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 800,  a zakończyły o godz. 945.    

           W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 
Lista obecności radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu.   
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RG. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
    - zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Szydłów za 2012 rok, 
    - udzielenia Wójtowi Gminy Szydłów absolutorium z tytułu wykonania budżetu  
      Gminy za 2012 rok, 
    - zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013 - 2020, 
    - zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
    - wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność gminy  
      Szydłów, 
    - wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego  
      niezabudowanych nieruchomości stanowiących własność gminy Szydłów, 
    - poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz  
      wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 
    - w sprawie zmian w Uchwale Nr XXXVI/167/2013 Rady Gminy Szydłów z dnia 29  
      kwietnia 2013 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
      w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
      i zagospodarowania tych odpadów. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8.  Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad.  
 
Ad. 1.  
 
Obrady XXXVII sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Gminy pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji radnych, Wójta 
Gminy, Skarbnika Gminy oraz pana J. Machnika – prac UG i  sołtysów sołectw. 
 
Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad 
XXXVII sesji Rady Gminy i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian 
lub uzupełnień.  
Radny T. Graca wnioskował o zdjęcie z obrad dzisiejszej sesji RG podjęcia Uchwały 
nr 173 i Nr 174 gdyż projekty tych uchwał otrzymał 5 minut temu i nie był w stanie 
przejrzeć tych uchwał. 
Pani Skarbnik Gminy powiedziała, że nie zgadza się z wypowiedzią radnego                     
T. Gracy gdyż na wspólnym posiedzeniu komisji RG w dniu 18 czerwca omawiała 
jakie zmiany będą wprowadzane na sesji. 
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie jawne wniosek zgłoszony przez radnego                  
Tadeusza Gracę o wykreślenie uchwał 173 i Nr 174 z obrad dzisiejszej sesji RG                      
i wniosek ten nie został przyjęty - 11 głosów przeciw wycofaniu w/w uchwał, 2 głosy 
za wycofaniem i 1 głos wstrzymujący się.  
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Przewodniczący Rady Gminy zgłosił podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Szydłów. Zaznaczył, że 
konieczność uchwalenia zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Szydłów wynika ze stanowiska Wojewody Świętokrzyskiego, który 
działając jako organ nadzoru stwierdził nieistotne naruszenie prawa                                       
w przedmiotowym Regulaminie i w związku z powyższym ulega zmianie zapis § 4. 
Regulaminu.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek                            
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały XXXVII/ 170/ 2013 i wniosek 
ten został przyjęty 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. 
Więcej wniosków nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał ponownie porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami, który                      
w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły 
pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji Rady 
Gminy. Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag co do tych protokołów. 
Takich uwag do protokołu nie zgłoszono i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
protokół  Nr XXXVI został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 4. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili interpelacje i zapytania: 
- radny Ryszard  Sadłocha - zapytał czy wożenie kamienia zostało już zakończone  
   i czy jeszcze będzie wożony bo są jeszcze potrzeby na ten materiał na drogi,  
- radny Krzysztof Fit – zgłosił fakt, iż były uzupełnianie ubytki w nawierzchniach dróg  
  powiatowych ale łatanie to wytrzymało 20 minut i z powrotem powstały ubytki                 
  w nawierzchni i droga jest niebezpieczna, 
- radny Krzysztof Gruca - poprosił o dowiezienie kamienia na drogę w stronę  
  Korytnicy, 
- radna Katarzyna Skuza - poprosiła o zabezpieczenie budynku walącej się szkoły  
  w Solcu, aby chociaż ogrodzić siatką lub zaznaczyć taśmą, że budynek jest  
  niebezpieczny, bo jest okres wakacji i dzieci będą przebywać na placu bez opieki. 
  Zwróciła się również do Przewodniczącego RG aby materiały na sesje i komisje  
  radni otrzymywali z wyprzedzeniem, bo w maju otrzymała zawiadomienie  
  wieczorem poprzedniego dnia. Poinformowała również, że rozmawiała                           
  z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich odpowiedzialnym za drogę wojewódzką  
  Starachowice – Stopnica  i powiedział, że do nr 5 posesji w Solcu  betony załatwi on  
  ale pozostałe – radna poprosiła Wójta Gminy – o to by Wójt postarał się je załatwić, 
- radny Andrzej Pasternak - zapytał  kiedy będą robione remonty cząstkowe dróg                 
  i przypominał o zbieraniu poboczy w Brzezinach, których zostało około 150 m.     
 
Ad. 5. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac między sesjami RG i tak powiedział: 
- uczestniczył w spotkaniu z dyrektorami szkół powiatu staszowskiego, 
- brał udział w obowiązkowym szkoleniu wojskowym dla Wójtów Gmin i Burmistrzów, 
- uczestniczył w rozgraniczeniu działek w Osówce między panem Kręciszem                     
  a panem Kulińskim, 
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- brał udział w Konwencie Wójtów powiatu staszowskiego, 
- uczestniczył w otwarciu boiska „Orlik” w Gnojnie, 
- kilka razy rozmawiał  z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w Kielcach                
  w sprawie Kościółka pw. Wszystkich Świętych,  
- brał udział w spotkaniu  w Komendzie Powiatowej Straży Pożarnej w Staszowie, 
- brał udział w posiedzeniu Rady Społecznej SPZZOZ w Staszowie, 
- odbyło się spotkanie w UG sprawie elektrowni wiatrowych, na którym  
  przedstawiciele firmy budującej takie obiekty przedstawili problem w kwestii zadania  
  inwestycyjnego w miejscowości Kotuszów, 
- uczestniczył w zakończeniu projektu „Klub Seniora”, 
- uczestniczył w wyjeździe do Warszawy na nominacje do 43 edycji nagród   
  „Orzeł Agrobiznesu”.  Poinformował także, iż Bank Spółdzielczy w Szydłowie  
  znalazł się wśród 16 banków nominowanych do następnej - 44 edycji tej nagrody,  
  która odbędzie się w III kwartale br.  
 
Ad. 6.  
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                             
i uchwalania projektów uchwał. Pierwszym rozpatrywanym projektem uchwały 
XXXVII sesji RG było zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Szydłów za 2012 r. 
W imieniu Wójta Gminy sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania 
budżetu gminy za 2012 rok przedstawiła pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy, która 
szczegółowo omówiła poszczególne pozycje sprawozdania finansowego, oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 r. oraz stopień wykonania 
poszczególnych rodzajów dochodów i wydatków budżetowych w stosunku do 
planowanych na rok 2012  wielkości. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa zaopiniowała pozytywnie przedłożone przez Wójta Gminy 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012 rok. 
Również Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 28 maja 2013 r., po rozpatrzeniu 
sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o tym sprawozdaniu i informacji o stanie 
mienia komunalnego oraz po przeprowadzeniu kontroli gospodarki finansowej Gminy 
Szydłów za 2012 r. wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Szydłów                    
z tytułu wykonania budżetu za 2012 r.  
Radny Tadeusz Graca poinformował, że dziś rano otrzymał pismo od radnego                      
K. Ćwieka z prośbą o odczytanie go na dzisiejszej sesji - pismo jest załącznikiem do 
protokołu. 
Przewodniczący RG potwierdził, że rozmawiał telefonicznie z radnym Krzysztofem 
Ćwiekiem ale w stosunku do 1 radnego nie może dopasowywać terminu sesji, gdyż 
większość radnych pracuje i nie ma możliwości aby wszystkim radnym termin 
dopasować, a sesja absolutoryjna musi odbyć się do 30 czerwca br. 
Innych uwag i zastrzeżeń do sprawozdania nie było w związku z czym 
Przewodniczący RG przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Szydłów za 2012 rok i w 
przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona większością 
głosów: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „przeciw”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 171/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie  
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2012 rok. 
Radny Tadeusz Graca odczytał pismo o następującej treści: W dniu 28 maja 2013 r. 
obradowała Komisja Rewizyjna w składzie Stefan Marszałek – Przewodniczący 
Komisji i Tadeusz Graca – członek KR. W obradach komisji uczestniczyła także pani 
Skarbnik Gminy, która udzielała wyjaśnień co do wykonania budżetu. Na koniec 
sporządzony został protokół, z którego wynikało, że Pan przewodniczący komisji 
głosował za udzieleniem absolutorium natomiast członek komisji Tadeusz Graca 
przeciw. Z materiałów jakie otrzymaliśmy na sesję wynika, że w głosowaniu brało 
udział 3 osoby. Proszę o wyjaśnienie tych sprzeczności. Nadmieniam, że do końca 
obrad komisji w dniu 28 maja, członek Komisji Rewizyjnej Pan Leszek Wójcik nie był 
obecny i protokołu nie podpisywał. Zachodzi więc przypuszczenie, że protokół który 
otrzymaliśmy na obrady sesji został sfałszowany.  
Przewodniczący Komisji pan Stefan Marszałek wyjaśnił,  że radny Leszek Wójcik                       
w tym dniu nie mógł uczestniczyć w godzinach południowych w obradach Komisji ale 
zapoznał się z wszystkimi dokumentami. Radny Wójcik był za udzieleniem 
absolutorium i protokół ten podpisał sam. 
Wójt Gminy poinformował, że  jest członkiem Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Króla 
Kazimierza Wielkiego i pocztą elektroniczną otrzymuje protokoły z posiedzeń 
Zarządu Stowarzyszenia, które po zapoznaniu się z nimi akceptuje lub nie, podpisuje 
i odsyła.                          
Radny Leszek Wójcik potwierdził słowa Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, że 
zapoznał się z wszystkimi dokumentami,  jest za udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy i protokół podpisał.  
Radny Tadeusz Graca powiedział, że jak dziś na sesji nie ma obecnego radnego      
K. Ćwieka a przyjdzie jutro i podpisze listę obecności i też będzie, że był obecny na 
sesji RG.  
Przewodniczący RG stwierdził, że dziś musimy podjąć uchwałę gdyż mamy 
zobowiązujący termin, a pismo radnego T. Gracy przekaże radcy prawnemu aby się 
ustosunkował i udzielił wyjaśnień.  
Innych uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały nie było i w 
przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy większością głosów udzieliła 
Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2012 rok -  11 
głosów „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i 1 głosie „przeciw”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 172/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Wójt Gminy podziękował za udzielenie absolutorium, mówiąc że dołoży wszelkich 
starań aby gmina rozwijała się coraz lepiej. 
Następnie Przewodniczący RG poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie                         
i wyjaśnienia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 
2013 – 2020 oraz zmian w budżecie Gminy na 2013 rok.  
Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Szydłów w roku 2013 zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 
51.654,00 zł.  
Natomiast w uchwale w sprawie zmian w budżecie gminy wprowadza się 
następujące zmiany: 
- dział 010 – Rolnictwo i  łowiectwo - zwiększa się o kwotę 18.300,00 zł – wpłaty od  
  ludności na budowę wodociągu i kanalizacji, 
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- dział 750 – Administracja publiczna, w rozdziale 75075 – promocja jst.- zwiększa  
  się dochody o kwotę 14.918,00 zł z tytułu zrefundowanych wydatków na wykonanie  
  tablic informacyjnych za rok 2012,  
- dział 758 Różne rozliczenia - zwiększa się dochody o kwotę 17.500,00 zł –  
  zwrócony podatek od towarów i usług, 
- dział 852 – Opieka społeczna, w rozdziale 85212 – dochody zwiększa się o kwoty  
  zwróconych, nienależnie pobranych świadczeń społecznych i odsetek od tych  
  świadczeń w kwocie 3.500,00 zł, 
  w rozdziale 85216 – Zasiłki stałe – zwiększa się dochody o kwotę 2.000,00 zł na  
  podstawie Decyzji Wojewody Świętokrzyskiego nr FN.I.3111.152.2013 r., 
  w rozdziale 85219 - Ośrodki Pomocy Społecznej - zwiększa się dochody o kwotę  
  700,00 zł, 
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90002- zwiększa  
  się o kwotę – 14.000 zł – dotacja celowa z Ministerstwa Gospodarki, 
- dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zwiększa się dochody                   
  o kwotę 15.002,00 zł - dotacja celowa od Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków  
  w Kielcach na dofinansowanie prac konserwatorskich. 
Dochody ogółem zwiększa się o kwotę 85.920,00 zł.  
 
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się o kwotę 24.000,00 zł – na  
  wykonanie projektu technicznego zadań pn. „Centrum Aktywności Lokalnej                       
  w  Kotuszowie” i „Centrum Aktywności Lokalnej w Solcu”, 
- dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa – zwiększa się o kwotę 5.418,00 zł na  
  przeprowadzenie postępowania sądowego – rozgraniczenie działek,  
- dział 720 Informatyka - zwiększa się o kwotę 1.500,00 zł na opłaty z tytułu  
  przekazywania informacji dla sadowników za pomocą sms-ów. 
- dział 750 Administracja publiczna, rozdział Promocja jst - zwiększa się o kwotę 
  6.000,00 zł na zorganizowanie praktyk studenckich, 
- dział 801 – Oświata i wychowanie  - dokonuje się przeniesienia wydatków pomiędzy  
  paragrafami o kwotę 755,00 zł – na przeprowadzenie  szkolenia bhp, 
- dział 852 – Opieka społeczna, w rozdziale 85212 – zwiększa się wydatki o kwotę   
  zwróconych, nienależnie pobranych świadczeń społecznych i odsetek od tych  
  świadczeń w kwocie 3.500,00 zł, 
  w rozdziale 85216 – Zasiłki stałe – zwiększa się wydatki o kwotę 2.000,00 zł – na  
  świadczenia społeczne – zasiłki, 
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększa się wydatki            
  o kwotę 27.500,00 zł - za wykonanie inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest  
   na terenie Gminy Szydłów oraz pozostałe usługi. 
- dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększa się wydatki                
  o kwotę 16.002,00 zł, w tym, na dotacje dla Gminnego Centrum Kultury                     
  w Szydłowie na opłacenie instruktora Zespołu Śpiewaczego „Kasztalon” i kwotę  
  15.002,00 zł na prace konserwatorskie Kościółka pw. Wszystkich Świętych.  
Pytań i uwag dotyczących projektów uchwał nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013 – 2020 została uchwalona 12 głosami „za”, 
przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 1 głosach „przeciw”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 173/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 
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Następnie w głosowaniu jawnym został uchwalona uchwała w sprawie zmian                       
w budżecie gminy na 2013 r. – 12 głosów „za”, przy 1 głosach „wstrzymujących się”               
i 1 głos „przeciw”. 

 
U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 174/ 2013 

(o treści jak w załączeniu) 
 
 Z kolei Przewodniczący RG przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zamianę nieruchomości stanowiących własność gminy Szydłów. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w trakcie regulacji stanu prawnego dróg gminnych 
stwierdzono, że faktyczny przebieg ulicy Uroczej odbiega w granicach w/w dziełek.  
Pani Dorota Zarzycka złożyła wniosek o formalne uregulowanie stanu prawnego jej 
działki z drogą. Od strony zachodniej działki został zajęty pas pod drogę,  a ze strony 
wschodniej pani Zarzycka otrzyma  rekompensatę za zabraną część działki. 
Uwag lub  zastrzeżeń do projektu uchwały nie zgłoszono i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 14 głosów „za”.  
 

U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 175/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanych 
nieruchomości stanowiących własność gminy Szydłów.  
Wójt Gminy poinformował, że sprzedaż wyszczególnionych w projekcie uchwały 
nieruchomości pozwoli na pozyskanie środków finansowych, które zostaną 
przeznaczone na zadania inwestycyjne realizowane w sołectwach, w których 
położone są przedmiotowe nieruchomości - w Szydłowie jest to działka na ulicy 
Opatowskiej, między działkami  pani J. Palmąki a działką pani Kicińskiej, o pow. 0,16 
ha. 
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                      
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 
14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 176/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejny  projekt uchwały XXXVII sesji RG dotyczył poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso. Pani Marta Stachowicz - Hanczke – pracownik 
UG powiedziała, że zgodnie z art. 61 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r.            
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  (Dz. U. z 2012 roku poz. 391 z późn. 
zm.) Rady Gmin mogą zarządzić w drodze inkasa pobór opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi od nieruchomości oraz wyznaczyć inkasentów i określić 
wysokość wynagrodzenia za inkaso. Uchwała Rady Gminy w sprawie poboru opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso pozwoli na większą 
ściągalność w sołectwach opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Wójt Gminy poinformował, że konsultował się z kilkoma gminami i wynagrodzenia za 
inkaso są różne - od 5 % do 10%,  u nas na wspólnym posiedzeniu komisji RG 
zapadła decyzja aby wynagrodzenie wynosiło  5 %, ale dziś Wójt Gminy 
zaproponował 7 %. 
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Radny T. Graca zaznaczył, że sołtysi mają ustalone inkaso od podatków i takie 
powinno być od opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Sołtys z Szydłowa poparł radnego Gracę bo ci sołtysi w małych sołectwa niech mają 
większą prowizję, a większe sołectwa mniejsze prowizje.  
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy zaproponowała 7,5 % i zaznaczyła że będzie 
to prowizja uchwalona do końca roku. Od przyszłego roku będziemy już zorientowani  
i wówczas możemy zmienić uchwałę. 
Pani Anna Karwata – sołtys z Rudek powiedziała, że zbiera w swoim sołectwie opłaty 
za śmieci już 4 lata i wie że mieszkańcy lepiej płacą za śmieci niż za podatek rolny. 
Sołtys z Szydłowa zapytał,  na podstawie czego sołtysi będą zbierać opłaty za 
śmieci, gdyż do chwili obecnej mieszkańcy posiadali książeczki do opłat. 
Pracownik UG pan Michał Kaczmarczyk odpowiedział, że sołtysi otrzymają wykazy 
osób wraz z kwotami do zapłaty i przy pobieraniu opłat część - około 40 % deklaracji 
mieszkańcy będą musieli zmienić.  
W dalszej dyskusji została zaproponowana prowizja dla sołtysów w wysokości 8 %. 
Więcej propozycji nie zgłoszono,  w związku z czym Przewodniczący RG poddał pod 
głosowanie poprawkę § 5. Uchwały Nr XXXVII/177/2013, w którym proponowane 
było wynagrodzenie dla sołtysów w wysokości 5 %, a po zmianie będzie 8 %. 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 
wraz ze zgłoszoną poprawką i uchwała została uchwalona jednogłośnie – 14 głosów 
„za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 177/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przedostatni projekt uchwały dzisiejszej sesji RG dotyczył zmian w Uchwale Nr 
XXXVI/167/2013 Rady Gminy Szydłów z dnia 29 kwietnia 2013 r. w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów. 
Pan Michał Kaczmarczyk wyjaśnił, że konieczność zmian w w/w Uchwale wynika              
z potrzeby precyzyjnego ustalenia zasad odbioru odpadów komunalnych                             
i dostosowania zapisów uchwały do ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach. 
Radny Marek Skuza zapytał czy worki, które rozdawała firma „Zieliński” będą na stałe 
czy będą wprowadzone kontenery. 
Odpowiadając, Pan Janusz Machnik – pracownik UG powiedział, że worki będą 
rozdawane na śmieci segregowane w takiej ilości jakiej dana rodzina wystawi, 
natomiast na odpady mieszane będą kontenery.    
Więcej pytań, uwag i zapytań nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
uchwała została uchwalona jednogłośnie - 14 głosów „za”.  
 

U C H W A Ł A Nr XXXVII/ 178/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały XXXVII sesji RG dotyczył zmiany Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Szydłów. 
Pani Marta Stachowicz – Hanczke – prac. UG poinformowała, że konieczność 
uchwalenia zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Szydłów wynika ze stanowiska Wojewody Świętokrzyskiego, który działając jako 
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organ nadzoru stwierdził nieistotne naruszenie prawa w przedmiotowym Regulaminie 
a konkretnie dotyczy zmiany § 4. Regulaminu.  
Pytań i uwag dotyczących projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona większością 
głosów – 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 179/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 7.  
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Wójt Gminy i powiedział: 
- kamień jest rozwożony na drogi gminne, jak zostanie rozwieziona cała uzgodniona  
  z sołtysami pula kamieni, to pozostawiona 25 % rezerwa Wójta będzie  
  rozdysponowana w najpotrzebniejsze miejsca, 
- droga powiatowa w Woli Żyznej zostanie zgłoszona do Dyrektora Zarządu Dróg  
  Powiatowych, 
- w szkole w Solcu jest zatrudniony woźny i prace przy zabezpieczeniu budynku po  
  byłej szkole powinien wykonać on.  Był ogłoszony przetarg na  sprzedaż tej działki  
  wraz z budynkiem ale nikt się nie zgłosił i być może w przyszłości trzeba będzie  
  rozebrać ten budynek, 
- remonty dróg z uwagi na opady deszczu nie były wykonywane ale w najbliższym  
  czasie prace te zostaną wznowione. 
Ad. 8. 
W dyskusji głos zabrali: 
- pani Niedbała Wanda-sołtys z Kotuszowa - zwróciła się z prośbą o przywiezienie do  
  Kotuszowa kamienia gdyż przywiezione zostało tylko pół samochodu, a jadąc do  
  Szydłowa zauważyła, że na drogach w Szydłowie każdy ubytek jest załatany. 
  Wójt odpowiedział, że do Kotuszowa przeznaczone były dwa samochody kamienia 
  i być może jeszcze nie zostały rozwiezione.   
- pan S. Wojterski - sołtys z Szydłowa –zapytał  kiedy będzie zakończona wycinka  
  drzew u pani Bąkowej, bo zaczęto wycinać  i  prace zostały  przerwane. 
  Wójt odpowiedział, że wycinanie drzew będzie zakończone jesienią.   
- w sprawie budynku starej szkoły w Solcu radna Katarzyna Skuza zwracając się do  
  Wójta Gminy powiedziała, że przecież w okresie wakacji nie ma woźnych cały  
  czas, a dzieci tam przychodzą. Ten budynek grozi zawaleniem. 
  Przewodniczący RG Pan Janusz Juszczak poparł radną K. Skuzę mówiąc, iż ma  
  ona rację i budynek trzeba zabezpieczyć. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Wojewody 
Świętokrzyskiego wpłynęły 2 skargi: pierwsza na Przewodniczącego Rady Gminy od 
radnego K. Ćwieka, a druga od  pani J. Frelian, dotycząca sposobu załatwienia przez 
Radę Gminy Szydłów  skargi na działalność Wójta Gminy. Pierwszą skargę 
Wojewoda uznał za nieuzasadnioną, natomiast w drugiej skardze nie stwierdził 
naruszenia prawa.                                                                                                                                                             
 
Ad. 9.    
  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
       Protokołowała 
 
 Teresa Kaniszewska  
                              


